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A román Szociáldemokrata Párt (PSD) 2017-2020-as fejlesztési csomagja – melyet már az év elején
komoly  botrány  övezett  –  leginkább  a  kormánypárt  klientúra-építését  szolgálja,  s  az  erdélyi
megyéket hátrányos megkülönböztetésben részesíti – jelentette ki Csomortányi István, az Erdélyi
Magyar Néppárt Bihar megyei elnöke nagyváradi sajtótájékoztatóján.

Mint ismeretes, a Közigazgatási és Regionális Fejlesztési Minisztérium 30 milliárd lejes fejlesztési
csomagot hirdetett meg, mely összeg – helyi beruházások támogatására szánva – Sevil Shhaide
miniszter egyszemélyes irányításával került szétosztásra.

„Egyetlen személy kezében ekkora méretű pénzforrás még soha nem összpontosult. Ez nem csak
veszélyes, de megállapítható, hogy a PSD klientúra-építésének leghatékonyabb útja is” – kezdte
sajtótájékoztatóját  Csomortányi.  A  Néppárt  politikusa  hozzátette:  az  év  elei  6-os  számú
kormányrendelet lehetővé tette, hogy az összegről egyetlen személy – a miniszter – minimális
papírmunkával dönthessen, s ennek folyományaként 29 milliárd lejt szét is osztottak – döntő részt
PSD-irányítású települések között. Csomortányi példaként elmondta: Kolozs megye – a maga 700
ezres lakosságszámával – 670 millió lejt kapott, míg Tulcea megye – 210 ezer lakossal – 760 milliót
nyert. „A számok alapján elmondható: a minisztérium felfogása szerint egy Tulcea megyei lakos
három és félszer annyit ér, mint egy Kolozs megyei. Ugyanakkor látnunk kell: nem az a legnagyobb
probléma, hogy ezek a pénzek szétosztásra kerültek,  hanem az,  hogy a forrásokat nem EU-s
pályázatok önrészének biztosítására fordították. Az ésszerű az lett volna, ha 1 lejnyi önrész mellé
további  3-4  lejnyi  EU-s  forrást  rendeltek  volna”  –  jelentette  ki  Csomortányi,  majd  hozzátette:



megvizsgálva az eredményeket, világossá válik, hogy az erdélyi megyék jóval elmaradnak a többi
román megyétől, s egyértelmű a régió diszkriminációja. „Az első 15 megye között csak 3 erdélyi
szerepel, s ezek közül is csak egy olyan van – Szilágy megye –, ahol jelentősebb magyar közösség
él. Jól látható a kormány szándéka, mely értelmében Erdélyt kihagyják a jelentősebb fejlesztésekből,
noha e régió a befizetési listákon mindig az élmezőnyben szerepel. „Az eredményeket tartalmazó
listákból  az  is  kiderül,  hogy  Erdélyben  túlnyomó  részt  olyan  települések  kaptak  támogatást,
melyeket vagy a szociáldemokraták vezetnek, vagy jó viszonyt ápolnak a PSD-vel. Ugyanakkor meg
kell  állapítanunk azt is,  hogy Bihar megyében nem működött az RMDSZ-PSD kapcsolat, hiszen
Szilágy megyében 200 millió lejt kaptak a magyar vezetésű települések, miközben Bihar megyében
a 24 magyar önkormányzat csak 94 millió lejnyi támogatást kapott a 750 millióból – ráadásul
Nagyvárad egyetlen banit  sem nyert” –  mondta a Néppárt megyei  elnöke. Felszólalása végén
Csomortányi elmondta: hétfőig eljuttatják a minisztériumban azon kérelmüket, melyben a Bihar- és
Tulcea megyei pályázatok tartalmi részeire kérdeznek rá.

Habinyák István, a Néppárt nagyváradi szervezetének elnökségi tagja, a sajtótájékoztató végén
elmondta: sikeres volt a Néppárt észak-erdélyi autópálya-ügyben történt megnyilatkozása, hiszen
nem sokkal sajtótájékoztatójuk után a szállítási miniszter is megnyilatkozott a témában, és ígéretet
tett arra, hogy 2020-ig elkészül a Berettyószéplak—Bors autópálya-szakasz. A néppárti politikus
hozzátette:  szeptember  9-én  biciklis  felvonulást  tartanak  Nagyváradtól  Margittáig,  mellyel  fel
szeretnék hívni a figyelmet a közutak tarthatatlan állapotára. 
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